
BRM.0002.4.2024  
Protokół Nr IV/24 

z IV Sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 19 lipca 2024 roku 

 
Obrady odbywały się w Sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie w 
godz. 9:00 do 09:12.  
 
W obradach uczestniczyli:  
- Radni Rady Miejskiej  
- Burmistrz MiG - Jarosław Filipek  
- Skarbnik Gminy - Agnieszka Kozłowska–Budka  
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2024 r. Druk 1. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2024-

2032. Druk 2. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad 1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Pan A. Mieczkowski - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził 

prawomocność obrad, w których uczestniczyło 15 radnych.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
Ad 2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, bardzo bym prosił o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego miasta i gminy Ryn 

jako druk numer 3 i jako punkt numer 5. Dziękuję.  

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – zapytał, dziękuję bardzo. Rozumiem, że będzie to jako 

punkt 5?  

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, myślę, że tak. Tutaj technicznie po prostu byłoby 

wygodniej.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad. 

W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 

Wyniki głosowania:                

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0                 

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (ZA), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej Mieczkowski (ZA), 

Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka (ZA), Mariola Agnieszka 



Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo (ZA), Bartosz Andrzej Suchecki 

(ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Ad 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2024 r. Druk 1.  

Pani A. Kozłowska-Budka – Skarbnik Gminy – powiedziała, jeśli chodzi o zmiany, to zmiana dotyczy 

tylko jednej rzeczy, czyli zmiana dotyczy rozchodów. Rozchody zwiększamy o 57 217,87 zł. W całości 

przeznaczamy na spłatę raty kredytów i pożyczek. Zmiana wynikła w związku z realizacją budżetów w 

części zaciągnięcia kredytu w bieżącym roku. Planowana kwota kredytu i pożyczek w tym roku była 7 

milionów. I tutaj staramy się o pożyczkę z KPO na warunkach 0%. Kwota, o którą się staramy, to jest 

kwota 5,5 miliona, jeśli chodzi o pożyczkę, a kolejna kwota 1,5 miliona będzie ogłoszony przetarg z 

banków komercyjnych. Jeśli uda nam się otrzymać pożyczkę z KPO w tej wysokości planowanej, no to 

taką oszczędność w budżecie będziemy mieli na odsetkach około 3 milionów na przełomie tych 8 lat. 

Tylko, że tu w trakcie realizacji wniosków o pożyczkę do KPO wynikło, że musimy zacząć spłacać ją w 

tym roku, czyli musimy zabezpieczyć środki w tym roku. Zmiana wymagała pilnej reakcji, bo sama 

procedura zaciągnięcia pożyczki, jak i kredytu to tak gdzieś około miesiąca czasu, więc jakby skróciłaby 

nam się czas zaciągnięcia tej pożyczki, jak i przyspieszyłoby to nam realizację zaciągania tej pożyczki i 

kredytu. I tak. Pozostałe zmiany nie ulegają zmianom, tylko ta jedyna zmiana. Jeśli jakieś pytania to 

bardzo proszę.  

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – powiedział, dziękuję bardzo, otwieram dyskusję. Bardzo 

proszę Pan Radny.  

Pan R. Gwozdowicz – zapytał, chciałbym dopytać na co będą przeznaczone te środki z KPO?  

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, na inwestycje.  

Pan R. Gwozdowicz – zapytał, jakie?  

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, wszystkie, które będzie trzeba opłacić.  

Pan R. Gwozdowicz – zapytał, a te inwestycje nie przewidywały już środków?  

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, przewidywały, w budżecie były zaplanowane 7 

milionów pożyczki i ta pożyczka, my nie zwiększamy pożyczki, ona była zaplanowana w budżecie.  

Pan R. Gwozdowicz – zapytał i ona była zaplanowana już tak jakby na przyszłość z tego KPO, 

rozumiem?  

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, nie, z KPO się pojawiła. Były jako kredyty generalnie, 

natomiast z KPO mamy 0%, więc trudno byłoby tego nie wykorzystać i dlatego procedujemy szybko, 

żeby otrzymać 0%, bo praktycznie to, co pani skarbnik powiedziała, jeżeli otrzymamy z KPO, to po 

pierwsze będzie bardzo neutralne dla naszego budżetu, a po drugie 3 miliony mamy w kieszeni z 

odsetek.  

Pan R. Gwozdowicz – zapytał, czyli rozumiem, że to po prostu jest przesunięcie zamiast kredytu z 

banku to będą środki z KPO? 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, tak, półtora miliona jest z banku, bo szybciej będzie. 

Kończą się inwestycje, chociażby Grzybowo, chociażby Zielona, chociażby OSP i wpłyną zaraz faktury, 

więc dochody będą później wyższe. Na tę chwilę nie ma tych dochodów, a faktury trzeba zapłacić, 

więc weźmiemy półtora miliona szybkiego kredytu, natomiast z KPO chcemy główne, głównie 

wspomóc się środkami z 0%.  



Pan R. Gwozdowicz – zapytał, rozumiem, a na jaki okres jest? 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, 8 lat, tak jak pani skarbnik mówiła, maksymalny okres 8 

lat.  

Pan R. Gwozdowicz – powiedział, rozumiem, dziękuję.  

Pan R. Jungiewicz – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2024 r. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                                            

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0                 

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (ZA), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej Mieczkowski (ZA), 

Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka (ZA), Mariola Agnieszka 

Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo (ZA), Bartosz Andrzej Suchecki 

(ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Uchwała nr IV/20/24 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 

2024-2032. Druk 2 

Pan A. Mieczkowski – Przewodniczący Rady – zapytał, rozumiem, że jest to pokłosie Pani Skarbnik tej 

poprzedniej?  

Pani A. Kozłowska-Budka – Skarbnik Gminy – odpowiedziała, tak, tak. Jeśli chodzi o wieloletnią 

prognozę, to tutaj zmieniamy raty kredytów w przyszłych latach, czyli zmniejszamy o kwotę 57 tysięcy, 

a zwiększamy ją w tym roku.  

Pan R. Jungiewicz – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Ryn na lata 2024-2032. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                                            

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0                 

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (ZA), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej Mieczkowski (ZA), 

Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka (ZA), Mariola Agnieszka 

Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo (ZA), Bartosz Andrzej Suchecki 

(ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Uchwała nr IV/21/24 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego miasta i gminy 

Ryn 



Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – powiedział, poprosiłem o rozszerzenie porządku obrad, ponieważ 

chcemy przyspieszyć procedurę wyłaniania ewentualnie wykonawców planu ogólnego. Mamy 

rozliczenie chyba w 2026, ale do końca 2025 wszystkie gminy powinny sporządzić, przygotować taki 

plan. O szczegółach zaraz Pani Paulina, ale moglibyśmy poczekać do sierpnia, ale każdy miesiąc jest 

cenny, każdy dzień, bo do sierpnia mam nadzieję, że rozstrzygniemy przetargi. Wszystkie gminy, 

dokładnie, może nie wszystkie. Część gmin już przystąpiła, my czekaliśmy, inne gminy jeszcze czekają, 

bo tak naprawdę do końca nie było jasne, co ten plan ma zawierać, jak go sporządzić. Nawet planiści, 

z którymi żeśmy rozmawiali, tu z panią Pauliną, nie wiedzieli jak to przygotować. No ale trochę już jest 

rozjaśniona sytuacja, więc musimy na tyle szybko przystąpić, żebyśmy uzyskali w miarę korzystne 

ceny, bo później będzie po prostu drożej, jeżeli ci konkretni ludzie ponabierają prac, no to nie będą 

chcieli tego robić lub za inne pieniądze. Ale proszę Panią Paulinę.  

Pani P. Żmijewska – Pracownik Gminy – powiedziała, przystąpienie do sporządzenia planu ogólnego 

podyktowane jest zmianą ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym i zgodnie z ustawą 

uchwalenie planu ogólnego gminy wymagane jest do końca 2025 roku. Dla całej, wszystkie gminy w 

całej Polsce muszą taki plan ogólny uchwalić i po tym terminie zakończy się okres przejściowy 

pomiędzy obowiązującym systemem a nowym ładem prawnym w zakresie planowania 

przestrzennego. Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego zachowa moc 

jedynie do dnia wejścia w życie planu ogólnego, jednak nie dłużej niż do 31 grudnia 2025 roku. 4 lipca 

Ministerstwo Rozwoju i Technologii zorganizowało szkolenie, na którym więcej szczegółów 

przedstawiono dotyczących sporządzenia, procedury oraz też poruszono kwestie na temat 

dofinansowania na sporządzenie takiego planu ogólnego i algorytm wyliczył, że dla naszej gminy 

przyporządkowano około 200 tysięcy złotych i w związku z tym, że to jest kwota powyżej 130 tysięcy 

musimy ogłosić przetarg na wyłonienie wykonawcy. Dziękuję, zapraszam do pytań.  

Pan R. Jungiewicz – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

ogólnego miasta i gminy Ryn. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania:                                            

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0                 

Wyniki imienne: Elza Natalia Fitza (ZA), Radosław Gwozdowicz (ZA), Łukasz Jaszcz (ZA), Ryszard 

Kazimierz Jungiewicz (ZA), Aleksandra Konsten (ZA), Aneta Kuczyńska (ZA), Andrzej Mieczkowski (ZA), 

Ireneusz Nieckarz (ZA), Teresa Iwona Piątek (ZA), Agnieszka Alicja Radecka (ZA), Mariola Agnieszka 

Rydzewska (ZA), Magdalena Marta Sprung (ZA), Grzegorz Robert Strygo (ZA), Bartosz Andrzej Suchecki 

(ZA), Anna Małgorzata Załęska (ZA) 

Uchwała nr IV/22/24 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad 6. Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady.  
 
Protokołowała:       Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie  

 Anna Jurczyk        Andrzej Mieczkowski 


